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ИЗI3ЕШТАЈ  О  РЕЗУЛТАТИМА  АНКЕТА  СТУДЕНАТА  У  IцKOJICKOJ 2023/2024. 
ГОДИНИ  

сачигг~си  од  странс  Комисијс  за  оцегry квапитета, 
Природио-ма•гематичког  факуптrга, Уиивсрзитета  у  Новом  Саду  

1. ЕВАЛУАЦИЈА  I-iACTAi3HOГ  ПРОЦЕСА  (ПО  ПРЕДМЕТИМА) ОД  СТРАНЕ  
СТУДЕНАТА  

Број  гтопугбепих  апкс•гл: 18847 на  пет  департмана  (прошле  годипе  19587) (очекинагпi број  
32375) 

ДМИ  — 5848 (прошле  гадиие  5732) (очскхиани  број  9673) 
ДХ  — 2602 (прагшге  године  2964) (очскина fш  број  4210) 
ДБЕ  — 3942 (прошле  rацине  4041) (очекивани  број  7261) 
ДФ  — 807 (прогшге  rодине  922) (очекинапи  број  1867) 
ДГ1 Х— 5648 (прошле  rодине  5928) (очекивани  број  9364) 

Прва  аикета  укупно: 10218 (прошле  године  10445) (очскииапи  број  16556) 
ДМИ  - 3298 (прошле  гоциие  3240) (очекиваии  број  5163) 
ДХ  — 1403 (прошле  гоцкне  1587) (очекинапи  број  2129) 
ДБЕ  — 1985 (прошле  гоципе  1962) (очекииапи  број  3484) 
ДФ  — 455 (проиие  гоцкпе  5I2) (очскинапи  број  960) 
ДГТХ  — 3077 (про►шге  годипс  3144) (очекинапи  број  4820) 

Друга  анкета  укупно: 8629 (прошле  rоциие  9142) (очекинани  број  15819) 
ДМИ  — 2550 (прошле  годипе  2492) (очекинагш  број  4510) 
ДХ  — 1199 (прошле  гоцине  1377) (очскииапи  број  2081) 
ДБЕ  —1957 (прошле  гоципе  2079) (очекинани  број  3777) 
ДФ  — 352 (прошле  године  410) (очекинапи  број  907) 
ДГ1'Х  - 2571 (прошлс  гоципе  2784) (очекинапи  број  4544) 

ПрикупЈиагг ~е  поцатака : 

Зимски  семестар  
➢ Сваки  студеiт  је  имао  обавезу  да  ире  онерс  зимског  семестра  кроз  софтвер  е•гуцентског  

сервиса  приступи  обрасцима  за  апкетирање  за  сие  прсдмете  које  јс  имао  одабраке  у  
том  семес-гРу. 

ЈlсТiг.и  семес*гар  
➢ Сваки  сzудсит  је  имао  обавезу  да  ггре  онере  лспусг  семссlра  кроз  софтнср  сгуцсггтског  

серииса  пристуии  обрасцима  за  аикетирањс  за  сис  предметс  које  јс  имао  оцабранс  у  
том  семесiру. 

IЈрИЛО3И: 
➢ Резултати  апкете-збирпо  Факул•iсc и  по  Департмапима  
➢ Статистички  извеlцтај  
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I-Iапомеие: Број  попун~ених  анкс►а  у  школској  2023/2024. тдини  смањио  се  у  од►iосу  на  
претходну  2022/2023. школску  гоци►ry са  19587 на  18847, што  прецставља  наставак  у  1ре►іду  
опадањa броја  поrryіhсних  а►►ке.па. У  зимском  семесгру  се  број  попуц~ених  а►псета  смањио  са  
10445 па  10218, а  у  летњем  семестру  се  емашио  са  9142 на  8629. Горе  су  нанедени  и  бројеви  
попуibених  анкета  за  прошлу  школску  годину  појециначно  по  цепартманима . За  проценте  реanно  
попуњених  анкеrа  у  овој  школској  тдини  и  по  семестрима  и  по  департманима  добијени  су  
следећи  подаци: 

Зимски  ЈIет►►,и  Укупно  
Факултет  6 1 .72% 54.55% 58.2 1 % 

ДМИ  63.88% 56.54% 60.46% 

ДХ  65.90% 57.62% 61.81% 
ДБЕ  56.97% 51.81% 54.29% 
Дф  47.40% 38.81% 43.22% 

ДГТХ  63.84о/о  56.58% 60.32% 

У  прсrходној  2022/23. школској  тди►ти  добијени  су  следеiни  подаци: 

Зимски  Лсiтhи  Укупно  
Факултсr 60.95о/о  56.79% 58.93% 

ДМИ  62.10% 56.93% 59.75% 

ДХ  65.04% 62.03% 63.6Io/о  
ДБЕ  56.30% 54.11% 55.15% 
ДФ  49.61% 41.25% 45.51% 

ДГТХ  63.34о/о  59.69% 61.57% 

Укупни  процепат  на  нивоу  целоr факултета  је  у  благом  паду. Интересантно  је  да  у  зимском  
ссмссгру  имамо  пораст, anи  заro у  летњем  семестру  цолази  до  значајиијег  пада, што  доводи  цо  
укупног  пада  процента.. Појединачпо  су  углавном  добијени  сличии  подаци, сви  цепартма►►и  осим  
ДФ  имају  пораст  проце►rra у  зимском  семесzру, а  у  петнhем  семестру  имамо  пад  коц  свих  
департмана. Укупно  јецино  ДМИ  цепартмап  има  раст  про► (ен1а, док  сви  осгanи  департмани  
бележе  цад. Код  сних  цепартмана  се  још  вшне  понеhала  разлика  у  проценту  попуtbеиости  између  
зимског  и  летњег  семестра. И  саца  се  по  нрви  пут  код  ДФ  департмана  појавл.ује  и  проценат  
попуњеносги  мањи  оц  40%. 

У  с2атистичком  извешlају  наведени  су  и  подаци  о  броју  сryдсЕ►ата  који  су  били  у  обавези  да  
попуке  бар  јецну  анкету. Они  су  следеСти: 

Зимски  Јlетши  Укупно  
Факултет  3686 3682 7368 
ДМИ  1133 1118 225 ( 
ДХ  518 528 1046 
ДБЕ  800 846 1646 
ДФ  226 232 458 
ДГТХ  1009 958 1967 
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У  претходнај  2022/23. rпколској  години  добијепи  су  еледеhи  подаци: 

Зимски  Ле•г•њи  Укупио  
Факултет  3799 3708 7507 
ДМИ  1151 1098 2249 
ДХ  549 564 1113 
ДБL 814 846 1660 
ДФ  254 251 505 
ДIТХ  1031 949 1980 

Брºј  студепата  који  је  lребао  да  попуии  бар  јсдну  аасксгу  је  у  пацу  у  односу  па  прошлу  школеку  
годипу. 1-Ia нивоу  факулзета  имамо  пад  са  7507 иа  7368. Иа  сним  цепар•гманима  осим  код  ДМИ  
цепартмана  (који  је  забележио  незна•rии  расг) имамо  пац  укупноr броја  етудената. По  семестрима  
је  код  сиих  департмана  дошло  цо  пада  у  зимском  семестру, док  у  летн,ем  семестру  имамо  порасте  
код  ДМИ  и  ДХТХ  депар•гмапа  и  исrи  број  код  ДГL цепартмана . 

Колики  је  тачан  број  студенага  који  су  гroпунили  бар  jeдіiy предмегпу  апкеlу  се  зна  само  гiа  
нивоу  целоr факултета  и  тај  број  износх  4180 пrro износи  56.73% процената. Пpe•rхадие  гпколске  
године  је  број  студеиата  који  су  попунили  бар  јецгry аике•су  износио  4374 што  је  изпосило  58.27% 
процената . По  семестрима  имамо  следеtту  ситуацију: број  студената  који  су  попуuили  бар  једну  
анке•гу  у  зимском  семестру  је  2259 (61.29о/о) (прошле  школске  rоднне  2319 (61.04о/о)) а  у  летњем  
семес•гру  је  1921 (52. 17%) (прошле  игколскс  годинс  2055 (55.42%)). Бројени  пацају  у  оба  
семсетра, али  сада  у  зимском  семее•гРу  ипак  имамо  благи  рает  процегга. Попrrо  је  студегггима  
гарантонана  тајност  иопун~ених  агiксга, у  бази  података  иије  сачунаиа  информација  в  томе  са  коr 
департмагга  су  били  етуденти  који  су  попугvаиапи  апксте, па  се  ue може  по  цепартманима  и  по  
семеетрима  изиуriи  проценат  броја  студепата  који  су  погryеbанали  апксге . Онај  поцаТак  би  могао  
да  се  чува  у  бази  и  без  угрожанагbа  тајности  анксса, па  би  у  слсдсliој  иерзији  еоф•гиера, уколико  
факутrгет  тако  жели, могла  да  буде  урађепа  и  га  анализа. 

ОЦF,НЕ  ПРЕДМЕТА  

Када  се  упореди  број  предмста  у  зимском  семссгру  пре•гходие  са  бројем  прецмета  из  ове  школске  
гоцине, добија  се  да  јс  број  смањеи  са  643 на  630. Када  се  упореди  број  иредмета  у  летн,ем  
семестру  прошле  са  бројем  предмста  из  онс  тколске  гоцине, добија  сс  да  је  број  смаrуен  је  са  558 
па  526. 

Оспонно  пореlјегке  које  можемо  извршити  је  оио  na оспоиу  процента  броја  предмста  у  
одговарајуliим  групама  предмсга  по  ouccry оцена. 

Зимски  семесгар: Пgоссчгга  оцена  бележи  благи  tian са  9.27 на  9.26. И  по  групама  предмета  
по  oncery оцепа  добијају  се  сличпи  резултати . Има  маtус  предмета  па  се  бројени  не  могу  јасио  
порецити, али  проценти  по  групама  су  неома  елични . 

По  департмаиима  сиlуација  је  слецећа: 
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ДМИ: Просечна  оцена  је  остала  исга  (9.17), иако  је  проценат  предме•га  са  оценом  неlгом  од  
9.50 смањен  са  41% на  32%. Повећао  се  проценат  предмета  у  групи  предмета  са  оценама  оц  9.00 
до  9.50 (са  35% на  41%). Нема  предмета  са  оцекама  испод  7. 

ДХ: Просечна  оцепа  се  смап.ила  са  9.39 па  9.29. Проценат  предмета  са  највитим  оценама  
(изнад  9.50) је  смањен  са  76% на  70% што  је  најаероаатније  основни  разлог  смањења  просечне  
оцене. 

ДБЕ: Просечиа  оцена  је  незнатно  пала  (са  9.29 на  9.27). Проценат  се  смањио  у  групи  најбол>е  
оцењеиих  предмета  изг iад  9.50 са  63% на  61о/о  пtто  најверова•гније  цоаоци  цо  тог  малог  пада  
просечне  оцепе. 

ДФ: Просечна  оцена  се  поаеl-iала  (са  9.43 на  9.48). Проценат  ирецмета  са  оценом  изнад  9.50 се  
повеhао  (са  76% на  78%), док  се  проценат  оних  у  групи  од  9.00 до  9.50 смањио  са  13% на  12о/о. 

ДГГХ: Просечна  оцсна  се  повеtтала  са  9.26 на  9.30. Процснат  иајвише  оцењених  прецмета  у  
групи  предмета  изнац  9.50 се  поиеhао  (са  56% па  57%), а  у  групи  предмета  између  9,00 и  9.50 се  
са  3 1% смањио  па  26%. 

Лстгг,и  семестир: Просечна  оценаје  остала  иста  (9.31). Проценат  највише  оцењеиих  предмста  
(изнад  9.50) је  остао  исти  (6 І%), а  проценат  оних  од  9 до  9.50 се  смањио  са  25% на  24%. По  
департманима  ситуација  је  следеtта: 

ДМИ: Просечка  оцена  бележи  пад  са  9.29 ка  9.24. Процепат  сс  поаеtтао  у  групи  кајбоље  
оцен,ених  предмета  (изнад  9.50) са  45% иа  48%, али  је  у  групи  између  9.00 и  9.50 проценат  
зиачајније  пао  са  38% па  28%. 

ДХ: Просечна  оцена  бележи  благи  пад  са  9.5 i на  9.50. Проценат  у  групи  пајвише  оцењених  
прсzике•tв  (изнад  9.50) пада  са  81% на  76%. 

ДБЕ: Просечна  оцена  бележи  незнатни  раст  са  9.24 на  9.25. Проценат  у  групи  иајбоље  
оцењених  предмета  (изнад  9.50) се  смањио  (са  60% на  52%), али  је  зато  у  групи  између  9.00 и  
9.50 проценат  порастао  са  22% на  30ofo. 

ДФ: Просечна  оцена  незпатно  пада  са  9.51 на  9.50. Проценат  у  највишој  категорији  (преко  
9.5) је  осгао  исти  (72%), а  процегtат  оних  у  групи  од  9.00 до  9.5 се  повеТiао  са  14% на  22%. Ове  
промеііе  не  указују  на  укупан  пад  просечне  оцене, пrго  очито  указује  да  се  догодила  одреtјена  
прераспоцела  предмета  yiiyтap самих  група  по  просечним  оценама. 

ДГГХ: Просечна  оцена  pacте  (са  9.24 на  9.30). Процеиат  предмета  са  оценом  изнад  9.50 
порастао  је  са  56% на  68%, а  цроценат  оких  у  групи  од  9.00 до  9.50 је  пао  са  30% иа  20%. 

Геttерално, ttросечиа  оцена  предмета  и  у  зимском  и  у  летњем  семсстру  cy по  свим  
департманима  сличне  као  проииiе  године. Негде  имамо  раст  а  негце  пад, али  ие  у  драстичкијој  
мери. 
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ОЦЕНЕ  НАСТАВНИКА  

У  зимском  ссместру  проіііјіс  ІІ IKOnCKC ГОДHЈјС  оцењсііо  је  укупнО  440 иаставника  а  у  ЛСТIБСМ  
ссмсСтру  405 иаставпика . У  ОвОј  L0KOnCKOJ ГОДИВИ  у  зимском  ссмссгру  ОЦСILІСЈІО  јс  431 иаставпика  
а  у  летњсм  семестру  398 наставпика . Оаст  мОжСмО  СЈ IрОВССТИ  LіОрСђсІБС  иа  ОСПОИУ  оцсна  
наставігика . 

Зимски  семсстар: Укупна  проссчна  оцена  се  смаіила  са  9.54 иа  9.52. Процевти  ііајбогБе  
ОЦГБСНИХ  ваставиика  у  ІіајвинІе  двс  групс  су  ііpoііine годиііе  били  69% и  23% реСпекГИві (О, а  сада  
су  64% и  26%. по  дсгіартманима  јс  ситуација  следећа: 

ДМИ: Hроссчіа  оцеnа  бслсжи  nад  са  9.45 ііa 9.42. двс  ііајниЈііс  групс  по  оцсиама  6ИЛС  су 57% 
и  33% респектив uо, а  сада  су  53% и  34%. Сада  се  појавлују  и  три  јіастанника  са  просечном  
оцејіОм  мањом  од  7. 

ДХ: Проссчііа  оцена  бслсжи  пал  са  9.64 ііa 9.58. Процсват  у  највишој  групи  јс  cMaііІ cІІ  (са  82% 
ііa 75%), Iіrrojc најверонатхгије  узрок  УКУПІІОГ  смаіісња. 

ДБЕ: Просечііа  оцеііа  бележи  іісзнатни  пад  са  9.61 і ta 9.60. Двс  кајвиіле  групе  по  оцејіама  
биле  су  77% и  15% рсспективНо , а  сада  су  63% и  25%. Постоји  јсдан  ігастанпик  у  групи  са  
проссчхіом  оцсііом  испод  7. 

ДФ: Г[росечііа  оцеііа  бслежи  раст  са  9.56 ііa 9.65. Осі[онІіи  разјіог  јс  раст  ІІРОЦСЦТа  у  највишој  
rpyііu (са  64% Ііa 79%). 

ДГГХ: Просечка  оцсііа  јс  і topacna (са  9.47 tta 9.48). ГТроцсііат  у  і[ајвиІnој  групи  јс  rіao (са  62% 
ііa 59%). и  остали  процеіггИ  і lo грухіама  ііc указују  ііa укуааіі  ііораст  і tроссчне  оцснс , па  јс  разјіог  
очито  прерасгіодејіа  укугар  самих  група. 

Лстtbн  ссмсстар: Укупііа  гјросечиа  оцсіга  јс  іiорасјіа  са  9.57 на  9.60. Двс  ііајвиггіе  групс  јгО  
оцеttама  биле  су  73% и  20% респективііо , а  сада  су  74% и  19%. По  дспартмаііима , ситуација  је  
следсћа: 

ДМИ: HpoccІu[a оцспајс  остала  исга  (9.50). двс  најнИјііс  груис  ііо  оцспама  бuлс  су  63% и  28% 
рссіісктивііо , а  сада  су  62% и  24%. Такође  постоји  и  једаіі  ііасгавпик  са  ііросечпом  оцсііом  испод  
7. Ови  процевту  указују  ііa ііад  ііроссчис  оцсвс, aііu јс  очито  іірсрасподела  оцеіта  yііyrap самих  
група  довела  до  тога  да  просечііа  оцсна  ОСТіІС  иста. 

ДХ: Проссчіга  оцсіја  пала  је  са  9.73 ііa 9.69. Две  ііајвипіе  групс  по  оцеііама  6 е  су  89% и  8% 
рссіІективііо , а  сада  су  80% и  15%. 

ДБЕ: ПросечІіа  оцеиа  белсжи  раст  са  9.61 иа  9.66. Нроценти  у  две  ііајвише  rpyrіe су  ce 
хіромехтили  са  72% и  22% ita 77% и  13% рссіјсктивдо . 

ДФ: Просечіга  oіteua јс  остала  иста  (9.64). Нроцсј tат  у  ііајвиіі tој  групи  пада  (са  79% ііa 77%), 
али  процснат  у  сзіедеhој  групи  растс  (са  7% ііa 1 8%). 
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ДГГХ: Просечпа  оцсна  бележи  раст  са  9.45 на  9.52. Проценат  у  највингој  групи  је  значајно  
понећан  (са  63% на  8 1 %), што  је  најнеронатније  осноини  разлог  за  толики  раст  укупие  просечне  
оцене. 

Ове  школске  године  имамо  и  падоне  и  раст  просечпих  оцена  код  различитих  депар•гмана, anи  
генерanно  ситуација  је  сличиа  као  пропше  године. У  зимском  семестру  оцена  просечно  више  
пада  а  у  летњем  семесiру  нише  расге. 

2. ЕВАЛУАЦИЈА  ПРОЦЕСА  YIIPABJbAЊA ОД  СТРАКЕ  СТУДЕКАТА  

Број  попугbепих  апкета: 2947 (прошле  године  3152) на  пет  департмана  
ДМИ  - 886 (прошле  године  937) 
ДХ  - 421 (пропше  године  470) 
ДБЕ  - 722 (прошле  године  745) 
ДФ  - 156 (прошле  годипе  178) 
ДГГХ  - 762 (прошле  године  822) 

При sсуил,аЕг>е  иоцаrака: АпкСсирањс  је  изирпгсно  слекгронски , у  летњем  ссместру. 

Прилози: 
➢ Резултати  анкете  

У  прилогу  су  дати  резултати  аккеге  где  се  могу  иидети  дијаграми  расподеле  одговора  на  сва  
питања. Код  прва  три  пита.ња  преоилађујс  одГокор  (први  по  рецу) у  коме  се  Тирди  да  се  сгудеити  
у  потпуносги  слажу  са  том  тирдн>ом. Код  осrалих  (цруга  три) преоилађује  одгонор  да  су  студенти  
углавиом  зацовољии  по  том  питању. Та  два  одговора  су  углавпом  црва  два  по  проценту  сrудената  
који  су  тако  одговорили . Коментари  и  предлози  су  сумирани  по  департманима. Код  Департмана  
ДМИ  постоје  притужбе  на  кратко  рацпо  време  сryцекгских  служби, као  и  жалбе  на  пропусге  у  
оргагшзагдији  испкnгих  рокова. Има  и  пркrужби  па  истранспаретносг  и  неконзистекгност  код  
обавештакања  стуцената, као  и  псљубазносг  радпика  у  студентској  служби. Код  Департмана  ДХ  
се  појанљују  притужбе  па  пеконзисгекГЈгост  у  информисању  сгудената. Постоји  и  преддог  да  сс  
унеде  елокгронска  •гпбла  за  обавеш•re►6а  која  су  нажна  за  студекге . Такађе  се  тражи  да  радници  у  
студегrгској  служби  буду  пријатнији . Критикује  се  и  рад  етуденетког  савеза, јер  у  канцеларијама  
пема  никога  у  току  радног  времена, а  такође  се  и  на  нанедене  телефоне  пико  ие  јавља. Такође  се  
наноци  да  се  не  организује  довољпо  сiуцентских  манифссгација . Код  Департмана  ДФ  постоји  
нркгужба  на  кратко  радно  време  стуцекiске  службе, као  и  па  непоштоиање  радног  иремена  
екриптариице . Исто  тако, наводи  се  да  се  распоред  иепкгних  обавеза  студената  не  појантbује  на  
нреме . Код  Департмана  ДБЕ  основпе  замерке  су  незане  за  обавештавање  студената. Ту  су  и  
стаидардне  притужбе  па  кратко  рацно  време  стуцентске  службе. Ту  су  и  притужбе  на  
оргаг[изацију  испитпих  рокова  и  распореда  испкrrпис  обавсза, јер  се  различите  исrштне  обансзе  
чето  појаиљују  исгог  дана. Код  Департмана  ДГГХ  оист  имамо  притужбе  на  организацију  раца, 
кратко  рацпо  време  студентске  спужбе  и  пекопзисгептносг  и  неблаговремеиост  приликом  
обавештавања  сгуценаlа. Кркrикује  се  и  пе.љубазпост  радника  у  сгудентској  служби. Такође  се  
критикује  касно  обавештавање  студена•та  о  испиlним  обавезама  у  току  школске  године. Посroје  и  
жалбе  да  се  геа  одгоиоре  иа  студекгске  молбе  превише  дуго  чека. Критикује  се  и  рад  канцеларије  
за  икгерпационanпу  сарадњу  (особље  је  ггеприја7гго  и  нема  иремена  за  етуденте). Код  готово  сиих  
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дспартмаііа  сс  CnOMuIhC и  кратко  радпо  врсмс  читаоішцс , као  и  њсііу  заузстост  од  страііс  
студсната  других  факултета. 

3. ЕВАЛУАЦИЈА  РАДА  СТУДЕНТСКЕ  СЛУЖБЕ, БИБЛИОТЕКЕ  и  ТЕХНИЧКЕ  
ОПРЕМЛ,ЕНОСТИ  ФАКУЛТЕТА  од  СТРАНЕ  СТУДЕНАТА  

Број  ііоііуњсних  ајіксга : 2948 (і tpoіunc годиііе  3 [53) і ta пет  дспартмаuа  
ДМИ  — 887 (прошлс  године  937) 

ДХ  — 421 (npoі u іe годинс  469) 

ДБЕ  — 722 (прошлс  годиіјс  745) 

ДФ  — 156 (прошлс  годИјіс  178) 

ДГГХ  — 762 (rіpoіііnc ronuііe 824) 

јІрикуп.њање  података : АнкстИраLbС  јс  изнрі tісііо  слектроітски , у  летњем  ссмсстру . 

Hpunoau: 
Рсзултати  анкстс  

У  прклогу  су  дати  резултати  аіікстс  гце  сс  могу  видети  дијаграми  расгіоделс  одговора  на  сва  
јіитаБа. 

Што  се  тичс  студСнтске  службс, rcucpanііo код  свих  питада  јірсовлађује  први  одговор  у  
којима  студеігг  ііајбо.њс  ОцСLБују  рад  студсјггскс  службс, осим  код  гtитаіа  о  радіјом  врсмеі tу  
студсіјтскс  службс  гце  всћиііа  одговара  да  јс  panііo врсМс  јірскратко . Код  онштс  оцсне  рала  
стулсіггске  службе  преов.пађује  одговор  за  oneііy 10. Комс tггари  и  прсдлози  су  сумираии  но  
лепартманима . Код  Дспартмаца  ДМИ  ІіајвиПіс  L(ритужби  има  ііa кратко  радно  врсме  за  рад  са  
стра tікама. Такођс  се  арсдлаже  да  у  псриодима  годиііе  када  више  студспата  физички  долази  ііa 
іііanrep студецтскс  службс  (октобар) постојс  два  іпајггера  за  ДМИ  дсііартман , јер  је  чссто  гужва  
само  код  тог  tuа.гггера . Има  доста  похвала  уоућсним  ралuицима  ііa Ііјалтсру . Студсііги  често  
ttапомињу  да  uuje пеопходііо  да  раді tо  врсмс  констаптnо  будс  дужс, али  да  се  у  одређсі tим  
іісриодкма  годинс  (око  уписа  и  овсре  семестра) појавлују  огромнс  гужвс  (варочито  на  шалгсру  
за  ДМИ  дспартман). Постоји  аредлог  да  сс  увсдс  виртуслііи  рсд  за  піалтср  када  су  uеће  гужве. 

Има  и  критика  на  рачун  радiіика  у  студсіггској  служби  поводом  не.њубазііости  када  су  нски  
студсігги  долазили  умссто  колега  са  иіпіајјидитетом . Код  Дспартмаі tа  ДХ  ту  су  стандардііи  
комсіггари  да  треба  продужити  рално  врсмс  за  рад  са  страккама. а  ту  су  и  аохвале  за  запосјісі tс. 

Појавл .ују  се  и  критикс  поводом  ІІсЈБубазі Lости  запослеі tих. Hостоји  и  критика  да  сс  ііико  не  
јав.ња  ііa телефов . На  Дегіартмаііу  ДФ  ту  су  углавііом  похнале  запослскіима  и  покоја  критика  
јіоводом  крагког  ра tлог  врсмс iіа  за  рад  са  странкама . Ипак  ту  јс  и  једна  иритужба  на  
nсзБубазност  заі tосјісних . Јсдан  студсігг  сс  жали  да  му  уі tлате  за  шкозіарину  іјису  биле  
іірокіижснс  на  врсмс  (иако  јс  уплата  била  і tравонрсмеі tа) и  да  јс  због  тоrа  изгубио  исгіитііи  рок. 

На  дспартману  ДБЕ  опет  имамо  похвале  за  рсфсрснта  (tіo имс ttу) као  и  станцардПс  притужбс  на  
кратко  радно  врсме . Нохвала  има  МНОГО, али  такођс  ту  су  и  аонскс  критикс  поводом  
пеЈБубазиІости . Buіnc студената  гражи  поiіовііо  увођењс  апсолвеіітсккх  ucііurnux рокова . Постоји  
критака  да  се  jіOіuujuM студеитима  често  излази  у  сусрст  (спомињу  сс  условііи  yііucu), а  да  сс  
сгудсіітима  којима  фали  два  бода  за  буі. ст  ііc омогућујс  tіикаква  олакшица . Код  дсгіартмаііа  
ДГГХ  постоји  знатііо  вигпс  притужби  (поимс tіцс) ііa іісзБубазііост  и  іісдослсдііости  у  пренохпсту  
иііформација  ncro ідто  има  похвала . Гlохвалс  сс  уілавііом  одііосе  ііa ідалтср  за  масгер  студије . Ту  
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су  и  стандардне  притужбе  на  кратко  радио  време  са  сгранкама. Досга  жалби  има  на  то  да  се  па  
телефонске  позине  не  одгонара. 

Што  сс  тиче  библиотеке  и  читаонице  сrудеити  су  углавггом  задовољки  радом. Код  библиотека  
иајиише  стуцената  је  оцгонорило  да  их  не  користи  никад, а  затим  иду  одговори, реrко  и  
повремено . И  код  чиrпонице  одговори  иду  иссим  редоследом. Код  питања  о  библнотечком  фонду  
и  условима  у  чкгаониг.tи  преовлађује  оцгоиор  I-Ie могу  да  проценим. Код  сиих  осталих  пкгаша  
преовлађује  прии  одгонор  Слажем  сс  у  потпуггосги . Код  ошпте  оцене  рдца  расподела  по  ог lенама  
оц  најниже  ка  иајиишој  углавном  је  pacryћa (преовлађује  оцена  10). Комеггтари  су  угланпом  
елични  по  еним  цепартманима . I-Iајиише  сс  критикује  заузегост  читаотгице  (под  један  ту  су  
преддози  да  се  сгудегrrима  других  факултета  забраки  улаз, итш  да  им  се  макар  не  дозиољава  да  
заузимају  места). Доста  особа  критикује  појану  да  један  студент  (уrлавггом  са  друтroг  факултета) 
заузме  књигама  и  по  цесетак  места. И  ца  се  месга  заузму  па  де  се  оде  и  напрани  пауза  оц  по  три  
сата. Доста  се  критикује  и  ггово  екраћепо  радгго  време  чкгаокице  и  гражи  се  повратак  crapor 
рацног  времегга. За  библиотеке  су  ту  уrланном  покнаде  (и  за  услове  и  за  библио•гекаре). 

Што  се  тиче  техничке  опремљеггосrи, неtтина  сrулената  се  изјаскила  да  користи  рачукаре  
само  у  току  настане  па  самим  тим  не  моiу  да  процеке  какиа  је  доспупиост  рачунарских  цетгтара  
ваи  наставе. Иста  скгуација  је  и  са  лабораторијама . Што  се  тиче  хигијеиских  услова  преовлађује  
други  одгонор  (устгони  су  солицнн). Код  опште  оцеие  преоилађује  оцека  10, а  затим  иду  оцене  9 и  
8. У  коментарима  се  генералко  гторед  похваца  појављују  и  различкге  притужбе. Код  Департмагга  
ДМИ  има  притужби  на  слабе  рачутгаре, чак  випге  гга  помоћну  опрему  (тастатуре  и  подлоге  за  
мишеве). Углаином  се  критикује  опрема  у  РЦ59, док  се  за  РЦ3 каже  ца  је  статбе  коректно. 
Похваљеио  је  то  пгlb сада  има  топлс  воде  и  папира  у  тоалетима. Код  Департмана  ДХ  досга  гвих  
наиоди  ца  је  свс  корекrко. Има  ипак  и  доста  кркгика  поиолом  опрсмљености  •гbалета  (кецосгатак  
сапуна  и  тоатгсr (іапира). Такођс  се  критикује  опремл,еносг  и  лоши  услони  за  рад  у  
лабораторијама . На  Департмаггу  ДФ, ггема  мпого  комектара, најчешhи  су  да  је  све  коректио. Код  
ДБЕ  депарlмака  пајнише  се  критикује  недостатак  тоалет  папира  и  сапука  у  тоалетима  за  етудекте  
(док  су  тоалети  за  особље  опремл~еки). Доста  се  критукује  и  микроскопска  опрема  (као  и  
неиспранне  пипете). Постоје  и  стуцегти  који  износе  да  је  све  корекгно. Код  Двпартмака  ДГТХ  
најчешће  су  приlужбе  на  хиrијену, пецостатак  сапугга  и  тоалет  rtanupa у  тоалетима. Такођс  се  
критикује  и  лоша  опремљекост  рачунарима. Отгсг  су  ту  и  они  који  кажу  да  је  све  у  реду. 

4. АКЦИЈА  „РЕЦИ  ДАНАС  ДА  БИСМО  ТИ  ПОМОГЛИ  СУТРА" 

Број  гwпуиеиих  аикета: 2950 (пропгле  rоцигге  3155) на  пет  департмака  
ДМИ  - 887 (тгроигле  гоцине  937) 
ДХ  - 421 (проrиле  годице  470) 
ДБЕ  - 722 (гтрогпле  гоциrге  746) 
ДФ  - 158 (прошле  годипе  178) 
ДТТХ  - 762 (прошле  гroцнне  824) 

Прикуггљагbе  података: АггкетирагБе  је  извршеко  елекгронски, у  летткем  семестру. 

Прилози: 
➢ Резултати  аггкете  
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Резутrгати  анксге  су  проспеђени  декагга ry Факултета, а  декан  је  резузrгате  проследио  цирекгорима  
Департмана. Када  се  погледају  коменrари, rerkepanxa оцена  је  да  је  неtтитга  комеи•тара  такна  ца  је  
навецена  само  једна  реченица  која  каже  да  је  сне  у  реду  и  да  етуцеггг  нема  примецби. Код  готоно  
сиих  дспартмана  имамо  предлоre ца  се  некако  помогис  запосленим .сгуцентима . У  смислу  да  се  гге  
третирају  потпуно  исто  као  редовни  сгуденти, јер  еви  имају  мггого  обавеза  гга  nocny. Ту  се  
ггајчепг%е, опет  коц  скоро  сних  цснаlrrмапа, спомиње  идсја  ца  се  унсцу  апсолветгеки  рокови. То  
јест  ца  се  еним  сгудег rгима  који  су  оцзкушали  ене  испите  дазиоли  да  корисrе  апслоиентске  
рокоие, а  тге  ца  то  важи  само  за  студенте  у  продужеггом  ста•гусу. Чак  пастоје  напомене  да  би  
с7уцетгги  били  спремни  те  изласке  у  апсловетгтским  роковима  да  додатна  платс  (овде  су  
нероваltго  у  питању  запослетпг  студегrги). f-Ia ДМИ  цепартматгу  посгоје  студекти  два  различита  
одсека  које  није  така  лако  разликовати  тга  оснаву  самих  кометггара, али  неки  коментари  су  нинге  
везапи  за  математички  део  колекгива  а  пски  за  информагички . Овоrа  пуга  у  коментарима  има  
доста  похиале  и  за  професоре  к  за  ненаставно  особтг,е. Неги•то  гснерanко, а  нешто  к  no имснима. 
Највише  има  примедби  ца  мали  број  испитиих  рокова  и  на  мали  број  могуtтности  за  папраиљањс  
предиспиттпгх  обавеза, у  ствари  првенсгвено  па  то  да  се  у  неким  роковима  може  излазити  само  на  
усмсни  испнг, што  ne помаже  студегггима  којима  требају  rгрсцисnитне  обаиезе . Кагнсретгго  
најбројнији  су  каметrrари  студспата  магематике  (а  исронатно  и  егудената  иггформагике  за  
предмете  који  имају  писмене  испите) који  траже  ца  се  у  јулском  року  омогуtтс  сии  писмени  
испити. Постоје  и  ретке  критике  упуfiехе  појсдкначпим  прафссорима , као  и  садржајима  неких  
предме•та. Гило  је  цоста  ггритужби  на  то  да  су  се  многе  предисгштне  обавезе  и  испити  одиијапе  у  
јако  кратким  времеиским  гпгтервалима  и  ца  поггекад  долази  цо  преклапања. Тражи  се  
равномерније  распоређинаше  испита  и  прециспнтних  обанеза  у  исптггпим  роковима. Критикује  сс  
и  пачин  орrапизације  вежби  на  иекнм  информатичким  предмсгима  гле  acucrcuru гге  ypane једагг  
или  два  иоказна  задатка, нeti се  одмах  очекује  да  сгудеггги  самостално  раде  зацатке, rra је  онај  
који  је  нешnn пре  тога  пропуссио  у  всликом  проблему  јср  само  гомила  заосгатак. Постоји  и  
примедба  гга  превелику  цену  гиколаринс . Тражи  се  и  да  се  поправе  сголице  у  амфитеаzру  А1, јер  
су  мгтаге  иагнуте  напрец. Има  и  кркгика  на  рачун  нсс►ранеrгарснтносrи  у  раду  сгудетгтеког  
парламекга. Дат  је  и  прецлог , да  сс  па  огласној  •габли  рекламирају  и  ненас•ганне  (спортске) 
акrивности. Јако  често  се  поггово  тганоде  и  нсtз  раније  изнети  коменzари  понодом  кратког  рацног  
иремсна  с•гудентеке  службе, а  јопг  чеhе  за  кратко  рацно  време  чкrаанице, као  и  ца  има  доста  
стуцсната  ван  ПМФ-а  у  читаопици . Код  ДХ  цепартмана  се  појааттrују  геперanне  пркгужбе  које  су  
неtт  раније  наиедене  (кратко  радно  време  ша.гггера  студентске  службе, лоша  организација  
распореда  полаrања  испита). Овде  се  иарочито  иггснсгира  да  трсба  продужити  рацгто  ирсме  
чигаонице  и  ца  се  не  цозволи  да  чкгаоницу  заузму  студегсги  других  факултета . Има  и  неколико  
иритужби  на  иисоке  цене  гпколаринс , као  и  гга  нисоке  ценс  цодатиих  сгудегггеких  •гротикона  
(пријава  поновгroг  елушања  испиха  који  се  нрепосе, ...). Има  позиrииних  комегггара  незаних  за  
наставно  и  ненаставно  особље  (похнале  су  са  копкрсгтгим  именима  и  презимснима ), али  исто  тако  
и  критика  (опеr по  имену  и  презимеггу). Кркrике  су  чешtте  од  похиала . Критикују  се  лоши  
хигијенски  услови  у  тоазгетима, као  и  недасгатак  тоanет  папира  и  сапугга. Критикује  се  и  
нетr,убазност  код  запослених  у  сгудентској  елужби . Има  и  rгркгужби  гга  недостатак  папирнатих  
уџбсника  код  иећег  броја  предке•ra. Спомиње  се  гtогреба  да  сс  врати  кантина . Такађе  се  тражи  
нипгс  rграксе  и  да  се  сгудег rгима  дозволи  и  корингћегг.е  савремсие  оиреме  у  лабораторијама , ца  би  
могли  да  иешто  конкретно  и  тгауче. Тражи  се  и  Ј.lоцаиагі.е  јоиг  једноr испитног  рока. Постоји  и  
један  прецлог  да  се  некако  омогуhи  елекгронско  поиезивањс  студеггата  ииших  година  са  
сгудептима  нижих  годица  (да  евептуазпго  cryl.lerrrcxx парламег rr направи  ггеку  групу  или  нешта  
елично). Код  ДФ  дспартматга, ту  су  етапдарlиги  комегrrари  ца  јс  све  у  реду. Критикује  сс  
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организатц3ја  полагатbа  прециспитттих  обавеза  и  испита, јер  се  распоред  полагања  не  објави  на  
ирсме  (тражи  се  објава  макар  месец  дана  раније  од  поче'гка  исптнаг  рока). Постоје  похиале  за  
неке  ттаставнике  (rro имеиу  и  презимену). Постоји  кеколикº критика  на  рачун  нељубазности  
запосленшс  у  студетггској  елужби. Опет  је  ту  она  притужба  да  је  студент  платиа  на  време, али  је  
збºг  кекоректног  прокњижанања  уттлате  изгубио  једатт  испи•пти  рок. Појављују  се  и  критике  на  
ирисусгио  стуцеттата  других  факултºга  у  чктаоиици  (тражи  се  забратта  за  њих, макар  током  
испитких  ракона). Постоји  замерка  да  је  комплетно  rрадиво  каје  је  патребна  да  се  саилада  за  
јецан  семесгар  преобимнd . Пастаји  и  предлºг  ца  се  смањи  уттотреба  Power Pºint презетrгација  у  
извођењу  наставе. Такође  се  крктикује  то  што  неки  насгавницк  ие  одговарају  на  мејлове. А  
пос•roји  и  притужба  ца  се  период  важења  предиспитпих  обавеза  коц  неких  иастанника  често  
мења. Постојк  и  притужба  да  је  рад  студетггског  парламента  иетранепаретттан . FIa ДБЕ  
департману  такођс  постаје  статтцар.ці[е  ттритужбе  (ракози, админисгративтти  трошкови, кратко  
нреме  рада  с•тудентеке  службе  и  читаоттице, заузетост  читаониие  од  стране  етуцената. других  
факултета). Посебно  се  моли  да  се  студетггима  који  су  одслушали  све  предмете  дазноли  да  
полажу  испите  у  апсолнетттским  испитним  роковима  (а  тте  ца  ово  нажи  само  за  студеите  у  
продуженам  етаiусу). Критикује  се  одлука  да  се  сада  у  априлском  раку  не  могу  полагати  
ттредмети  из  летњег  семестра  (чак  и  ако  су  сiудетгги  све  оцслушали  и  имају  предиспитне  обавезе  
из  тих  предмета). Ту  је  и  критика  незана  за  засгарелу  литсратуру  и  оrтрему. Такође  се  критикује  
то  шта  се  студетсгкма  тте  дазнољана  да  користе  повију  опрему  (да  је  тте  би  пакварили), чак  к  када  
су  сrигли  до  че•гврте  гоцине. Спомитbе  се  и  то  ца  се  лашијим  сгудетгrима  омотућана  да  усланко  
упишу  гадину, а  да  се  добрим  студеіттима  који  су  чак  у  ранијим  годинама  додагно  радили  као  
испомоh у  настави  и  помагалк  професорима  сац  не  омогућаза  ца  кекако  пацокт rаде  два  ECILБ  
бºда  која  им  фалс  за  упис  тта  буцет. Има  критика  поводом  нељубазносги  заrтослеикх  у  
стуцетгrској  служби. Пºсгаје  и  критике  незане  за  ттасганиике  и  иредмсrе, ттеки  су  rто  имену  и  
ттрезимену  наведени, али  ту  су  и  кеимiеттокане  критике, углавиом  ца  су  неки  аеистенти  превише  
умитц.rbени  и  да  неки  наставиици  пренише  траже. За  неке  предмете  се  навоци  да  су  преобимтти  а  
за  неке  да  им  је  настаиа  лоше  организована . Посебно  се  истичу  примедбе  везатте  за  јецаи  
котткретан  предмет, више  у  смислу  да  га  треба  пребацити  у  изборке, или  некако  омогуtттrги  да  се  
лакше  полаже. Сrтамитт,е  се  и  насгавітик  тºг  предмета  rто  имену  и  презимену  (као  и  ранијих  
година) у  смислу  да  треба  да  прометти  начин  опхоТјења  према  стуцситима. Такође  се  критикује  
ттедос-тахак  литературе  за  мттоге  цредиете. Има  и  пахаanа  и  настанника  и  ненасrанног  особља. 
Пвстоје  критике  на  рачуп  представиика  студептског  rтарламекта. Неки  сrу,ttекти  траже  иише  
неиастаиних  (поготову  спортскик) активности. Критикује  се  теренска  настава, углавном  збаг  тога  
што  се  обавезни  терепеки  рад  наплаСтује  (без  могућиости  субненција). Спомитт,е  се  и  да  је  та  
насrана  наплаГiивака  више  од  реалне  цене. Досrа  аамерки  има  тта  лошу  организацију  распореда  
испиrа  (да  има  преикше  ттреклапања , да  би  боље  било  да  се  то  реазrnзује  елекгронски  на  сајту). 
Постоји  притужба  да  портири  пуше  никотикске  производе  унуrар  саме  зграце. Постоје  при ryжбе  
понодом  тога  да  испрец  зграде  департмана  елободцiо  шетају  пси  који  ттападају  студеите. Иаиеден  
је  случај  да  је  пас  који  је  регистровап  тiа  једттог  настаикика  нише  пуга  напаа  студетгге, као  да  је  и  
наочиглед  студеиата  и  особља  испред  зградс  растргао  јсжа. Код  ДIТХ  департмана  преовлађују  
кºментари  да  је  све  у  реду. Појанљују  сс  понºиа  комеитари  да  је  радтто  време  студектске  службе  
прекратко. Има  и  појединих  притужби  на  лошу  оргацизовакост , посебно  на  оргатшзацију  
расттºреда  испита  и  пастане. Има  доста  критика  на  рачун  цена  школарине  и  разних  цругих  
финансијских  iрошкона  сгуденага. Ту  су  и  похвале  поједиттим  ттасгавнииима, али  има  више  
критика  (и  по  иметтима  и  уопштено). За  пеке  наставиике  се  каже  да  за  иста  питаттуа  у  различитим  
испитним  роковима  имају  различите  тачке  оцговоре. Посебно  се  критикује  предмет  Теренска  
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настава  због  јјаплаhииања  обавсзІ [ог  іірсдмста  и  нсблаговрсмсног  заказива t а  уз  прсклагтањс  са  
иеким  испитиим  обавсзама . Има  и  критика  іtонодом  нслубазаосги  реферепта  у  с-іудсіітској  
служби, али  веки  студевти  истима  упућују  похвале. Постоји  једна  критика  иа  пропусте  у  
сгудснтској  служби  и  у  раду  управлачких  оргава  (наво,ци  сс  да  су  за  три  с-гудента  у  року  од  
мсссц  naііa биле  одііггамнаііс  norpCnuіc дијіломс, а  да  јс  јслііом  студсіггу  била  заказана  одбрај tа  
дипјіомског  рала  само  да  би  пар  даnа  і rpcn одбрану  био  обавсі tітсіі  да  всће  пијс  зассдало  и  да  ііe 
можс  да  браІіи  рад, јјгго  је  за  последицу  донсло  да  јс  морао  да  yuunіc ііову  ііјкојtску  годиііу). 
Критикује  се  и  засгарсзіа  литсратура  и  исдостатак  uc.L.c (учи  се  из  презентација ), као  и  noіna 
оргапизацкја  вских  прсдмста  и  нсусклађсјіост  градива  са  прсдавања  и  всжби. Критикују  се  и  
лотізи  хигијекски  услови  у  тоајіеткма . И  код  овог  дспаргмапа  се  појав.њује  ивицијатива  да  се  
оргаііизују  и  і tскс  сгудс tггске  спортскс  активпости . 

5. АНКЕТА  ЗА  CBPіUEHE СТУДЕНТЕ  

Овде  је  дат  извсатај  о  поііуњсііим  анкстама  свріtіених  студсііата  за  нікоЈіску  2023/24. годину. 
Попіто  су  и  за  свс  осталс  атікеге  извештаји  рађеі tи  по  дсіІартмаЈіима , и  за  ову  аііксту  ће  у  
изветптају  биги  приказаі tи  само  по,цаци  ііo дсцаргмаі tима. llодаци  ііa іtuѕoy поједиітачних  
студијских  програма  су  даіи  у  прилозима . 

Број  ііonyu..eііux аіјкета: 239 (прошлс  годинс  325) па  псг  дсігаргмапа  
ДМИ  — 80 (ііpoіііnc годинс  124) 
ДХ  — 47 (npoіііne годиііс  66) 
ДБЕ  — 40 (rіpoіііne годиігс  48) 
ДФ  -- 6 (ііpomnc годитіе  1 7) 
ДГТХ  — 66 (прошјте  године  70) 

Прикуіілаіі.с  іІодаГака : Аі[кетираіћс  јс  извріј tсііо  слсктроііски , сваки  студсігг  попуіі.ава  авксгу  
када  завріііи  својс  студијс . 

Прилози: 
Рсзузгіати  аігкетс-збирііо  Факуі tсг  И  Ііo Дсттартманима  
Резултати  анкс-гс-тіојсдиначпо  по  свим  студијским  тірограмима  

Оцсјіа  студијског  програма  

јјрво  ћс  се  анализирати  оцена  студијског  іірограма. 

ј-Іа  ј tивоу  целог  факултета  оцсіту  је  дало  218 од  239 студс ttага  који  су  ііоuуп.авали  уііитііик. ІГијс  
оі LстћИва.ло  њих  21. 1јросечна  оцскајс  8.62 (ііpoііі Jіc годијіс  8.61). У  расподејіи  оцејја  іtреовјјађују  
осмицс, дсветке  па  дессгкс , затим  долазс  слабијс  оцсгіс. JcJLaі L студсііт  јс  дао  оцсиу  5. 

За  департмаіі  ДМИ  оцсну  је  дало  72 студсііата  док  іі.ux 8 і tuje дало  ііиједііу  оцетту. Гіросечка  
оцсііа  јс  8.72 (тіроііілс  годиі tе  8.55). јјрсонјіађујс  оцсна  9, затим  идс  оцеіта  8, па  10 па  Јтоnіијс  
оцеііе . 
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Код  ДХ  деrтартмана, студијске  програме  је  оцвнкло  46 студеттата  а  један  није  дао  оцену. 
Проеечиа  оцена  је  8.54 (проицте  године  8.80). Преовлаlјује  оцепа  8, затим  иде  оцена  10, па  9, па  
осгале  оцене. Имаједна  петица. 

Студијске  програме  ДБЕ  депаргмана  оценитто  је  35 сrудената  а  5 иије  дао  оцену. Просечха  оцена  
је  8.49 (прошле  године  8.34). Прсоила lјујс  оцена  9, затим  иде  10 па  8, а  оiгда  остале  ацене. 

Код  ДФ  департмана  су  свих  6 сгуденага  који  су  потryњавали  атткету  дали  своју  оцену. Прасечі  іа  
оцеиа  је  8.33 (прошле  годипе  8.69). Преонлађују  оцене  9 и  7, а  затим  иду  10 и  8. 

Код  ДГТ  департмана, своју  оцеку  дало  је  59 студеита  а  н,их  7 није. Просечха  оцена  је  8.66 
(rтроптле  године  8.70). Преовлађује  оцена  8 затим  иде  10 па  9, а  онда  осгале  оцене. 

У  одтroсу  на  пронцту  годину  имамо  незиаrан  расг  прасечне  оцеие  на  нивоу  факултсrа. Код  
департмана  ДМИ  и  ДБЕ  оцена  расте  а  код  остаттих  пада. 

Стсчсiго  зпаИбс  

Дна  питања  која  обрађују  rтроцену  адекватности  сrечехог  зиатБа  на  студијама  су: 1. Стечено  
теоријско  и  практично  зиање  је  довољпо  за  рад  у  струци? 2. Стечетто  теоријско  зиање  је  донољно  
за  пастанак  студија? 
Приказатта  су  два  одrоиора  са  најиеl:iткти  процетггом  за  оба  питатг,а  и  на  ниноу  факултета, а  и  г tа  
iiиноу  снаког  департмана. 

Факултет  

(прошле  године) 

Департман  ДМИ  

(прошлс  годит tе) 

Деrтаргман  ДХ  

(прошле  годинс) 

Дегтартмаи  ДbС  
(17%) 

1. Делимично  сс  слажем  (40%), Слажем  се  у  потпуттосги  (29%) 
2. Слажем  се  у  потпуности  (57%), Делимично  се  слажем  (26%о) 

1. Делимичио  сс  спажсм  (36%), Слажем  се  у  потиунасги  (32%) 
2. Слажем  се  у  ттоllтупосги  (62%), Делимичпо  се  слажсм  (2 1%) 

1. Делимично  се  слажем  (46%), Слажем  се  у  потпуности  (27%) 
2. Слажем  се  у  потпупости  (62%), Делимично  се  слажем  (23%) 

1. Делимично  се  слажем  (37%, Слажем  се  у  rтотпуности  (29%) 
2. Слажем  се  у  ттотпуттости  (62%), Делимнчио  се  слажем  (1 5%) 

1. Делимично  се  слажем  (38%), Спажем  се  у  потпуности  (27%) 
2. Слажем  се  у  потпуности  (55%), Делимично  се  слажем  (34%) 

1. Делимичпо  се  слажем  (40%), Слажем  се  у  поттryности  (3 1%) 
2. Слажем  се  у  потпуттости  (7 1 %), Делкмичтто  се  слажем  (1 6%) 

1. Деттимично  се  слажсм  (40%), Слажем  се  у  потпуности, Не  слажем  се  

2. Слажем  се  у  rто7тгупости  (50%), Делимично  се  елажем  (32%) 
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(прошле  тднне) 	1. Делимичио  сс  слажсм  (43%), Слажем  сс  у  но•гпуігости  (22%) 
2. Слажсм  се  у  потпунос•ги  (52%), Делимично  се  слажем  (33%о) 

Департман  ДФ 	1. Слажем  се  у  потпуности  (33%о), Дслимично  се  слажем  (33%) 
2. Слажсм  се  у  по•пryнгостм  (66%), Не  могу  да  процспим , Не  слажем  се  (16%) 

(прошле  године) 	1. Слажсм  сс  у  потiryпосги  (52%), Делимичпо  сс  слажем  (29%) 
2. Слажсм  сс  у  нотпуиос rи  (58%), Делимичио  се  слажем  (35%) 

Дспартман  ДГГХ  1. Слажем  сс  у  по•гпуносги  (39%), Делимичпо  сс  слажем  (34%) 
2. Слажем  се  у  потпупосги  (57%), Делимич iго  се  слажем  (24%) 

(пропгле  годние) 	1. Слажсм  сс  у  потгryiiосrи  (40%), Делимичпо  се  слажем  (38%) 
2. Слажсм  се  у  потпуности  (64%), Дслимично  се  слажем  (27%) 

Каца  се  одговори  упореце  са  пронпіогоциинbим  вици  се  слична  си►уација  и  евен•iуаЈпго  благо  
цазацоваше . На  ДФ  депар•гману  јс  број  сiуцспа•га  кои  јс  попуiуавао  анкеry премапи  па  онн  
процеитх  и  нису  пренијис  реленантни . 

Иаставгпi садржаји  

Послоји  и  питасbе  о  саиремснос •ги  обраlјегпvс  пастанiiих  саа.lржаја. И  ондс  се  ианоде  дна  одгоиора  
са  iјајиеhим  процен•гима  и  за  факулггсг  у  цслини  и  за  сиаки  депар•гмап  посебио. 

Факуlrгет 	 Делимичио  се  слажем  (41 %), Слажем  се  у  потпуности  (36%о) 
(прошле  пэцине) 	Дслимичiго  сс  слажсм  (44%), Слажем  се  у  потпујіости  (39%) 

Департман  ДМИ 	Деиимичпо  сс  слажем  (41%о), Слажсм  сс  у  потпуrroсlи  (35%) 
(проіпле  године) 	Де.нимнчt э  сс  слажсм  (45%), Слажем  се  у  потпупос•ги  (34%) 

Департман  ДХ 	Слажсм  сс  у  г:го•гггуі iосги  (42%), Делимичио  се  слажем  (40%) 
(прогпле  годиііс) 	Делкмично  се  слажем  (45%), Слажем  се  у  потпуности  (43%) 

Депар•гман  ДbЕ 	Делимично  сс  слажсм  (40%), Слажсм  сс  у  потпупости  (32%) 
(гiроигле  годиiіе) 	Делимично  сс  слажем  (47%), Слажем  сс  у  потпуности  (39%) 

Департман  ДФ 	Слажем  сс  у  пкгпryпости  (50%), Дгпимичг [о  сс  слажем  (50%) 
(прошле  гоцине) 	Слажем  се  у  потнупости  (52%), Делимично  се  слажсм  (29%) 

Департман  ДГГХ  Делимичпо  се  слажсм  (42%), Слажсм  се  у  нотгryiiости  (36%о) 
(пpouc.rie гоцине) 	Дејiимичјго  сс  слажсм  (42%), Слажем  сс  у  по•гпугтсти  (41 %) 

Ондс  имамо  шареиу  си•iуацију. Нацрсдујс  ДХ  департман. Код  ДФ  дспар•гмаиа  имамо  према,iо  
апксгираних, код  ДМИ  департмана  имамо  блаr•и  порасг  npoцeina коД  одговора  Слажем  се  у  
по•г►ryности, а  код  цејгог  факулгега, ДБС  и  ДI'ТХ  цспар•гмаиа  имамо  пац. 
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Поповпи  упис  

Постоји  и  питање  о  поионном  упису. Овце  се  анапизирају  одговори  и  за  факултет  у  целини  и  за  
сваки  департмаи  посебно. 

На  ниноу  целог  факултета  прсовлаlјује  одговор  Исти  факултет/смер  (5 1%), на  цругом  месту  јс  
одговор  Неки  други  факултет  (16%), па  затим  IIe могу  да  проценим  (12%) , а  иакон  тога  иду  
остали  одгонори. Прошле  годиие  стање  је  било: преовлађује  одговор  Исти  факултет/смер  (55%), 
на  друroм  месту  је  одговор  Неки  цруги  факултет  (17%), па  затим  Не  могу  да  проценим  (12%), а  
пакон  тога  иду  остали  одговори. 

Код  ДМИ  департмана  негито  цругачије, прво  ице  Исти  факултет/смер  (57%), а  прате  га  одговори  
Не  могу  ца  проценим  и  Није  дало  одговор  (1 2%), тіа  опда  иду  остали  одговори. Прошле  гоципе  
стање  је  било: прво  иде  Исrn факултет/смер  (54%), а  прати  га  одгонор  Неки  други  факултет  
(1 З°/о) и  Не  могу  да  проценим  (11%), па  онда  иду  остали  оцroвори. 

И  код  ДХ  департмана  имамо  опет  мало  другачије. Преовлаiјује  одговор  Исти  факултет/смер  
(51%), а  прати  га  одговор  Не  могу  да  проценим  са  (19%) и  Неки  други  факузrгет  (17%), па  остали  
одговори. Прошле  године  стање  је  било: преовлаlјује  одгонор  Исти  факул•гег/смер  (6б°/о), а  прати  
га  одговор  Неки  други  факултст  (1 8%), па  остали  одговори. 

Код  ДbЕ  департмана  слично  као  проигле  године. Преонлаlјује  одговор  Исти  факултет/смер  (52%), 
а  прати  га  одговор  Неки  цруги  факултет  (27%), затим  I-Iиje дало  одговор  (12°/о), па  остали  
одговори. Прошле  године  стањс  је  било: прсонлађујс  одговор  Исти  факултет/смер  (47%), а  прати  
га  одговор  Неки  други  факултет  (27%), па  остали  оцговори. 

Код  ДФ  департмана  цругачија  сиryација. Преовлаhује  Исти  факултет/смер  (66°/о), а  прате  га  
одговори  Исти  факултет/други  смер  и  Неки  други  факултст  са  1 б%. Прошле  године  стање  је  
било: преовлађује  Исти  факултет/смер  (58%). а  прати  га  одговор  IIe могу  да  проценим  са  23%, 
затим  Неки  цруги  факултет  (11°/о) и  остали. 

Код  ДГТХ  департмаиа  слично  као  иа  факујrrету  са  нсшто  мањим  проценlnм  за  први  одгонор. 
Преовлађује  одговор  Исти  факултет/смер  (42%), а  прати  га  Неки  други  факултет  (18%) и  Не  могу  
да  проценим  (15%), па  остали  одговори. Проигле  године  стање  је  било: преовлађује  одговор  Исти  
факултет/смер  (5 1%), а  прати  га  Неки  други  факузггет  (20%) и  Не  могу  да  проценим  (1 5%), па  
осга.пи  одговори. 

Код  неких  проценат  оних  који  су  рекли  Исти  факуЈггсг/смер  расге  (ДМИ, ДФ, ДБЕ) а  код  неких  
опада  (Факултет, ДГГХ, ДФ). Код  ДФ  департманајс  број  анкетираних  јако  мали. 

Тскстуа.nпа  питања  

Свршени  сryдетггк  су  такоlје  замољени  да  цају  прејц~оrе  за  побољшање  студијског  rгрограма, да  
кздвоје  три  најкориснија  и  три  најнекориснија  предмета  и  ца  оставс  коментар. Овце  ћe се  и  ти  
одгонори  анализирати  на  нивоу  Делартмана, сви  појециначнн  одгонори  дати  су  у  прилозима . За  
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снаки  департман  6иГiе  одвојепе  мастер  и  осгговне  студијс, а  код  ДМИ  департмаиа  поитто  имамо  и  
два  адсека  одвојено  tте  се  реiти  ггепrго  за  снаки  оцсек. 

ДМИ  Депар•гман  - Оцсек  за  матсма•rику  

Масгер  и  Интегрисанс  сгудије  

Није  мноrо  снршепих  сгудената  попуњавало  овс  анке•ге. Гlосебну  rpyny чине  игггегрисани  
насrанни  смерови  ма•iсмаrикс. Нема  мтгого  ттопуњеггих  анкета. Код  најкориснијкх  предмета  се  
најнитце  изднајају  Мсгодике, [Сlколске  nраксе  и  Анализе, а  међу  пајттекористгијим  rгрецметима  се  
исгичу  Tononoruja и  Аттгебра  3. Каметгrара  у  оној  груrти  пема. Затим  су  ту  мастер  студијеки  
програми  математике . Код  МДС  студијског  просрама  међу  најкориснијим  предме•гима  јецино  се  
издвајају  Базе  података. Код  најггокариснијих  гтема  издвајања . Гlостоји  коментар  да  је  потребно  
више  програмирања , вишс  ттринципа  објекгтго  оријег rсисатгог  проrрамирања, више  практичних  
гтроблема  из  аиализе  пацатака. Код  мас•rcp студија  из  Примењене  маrематике  међу  најкориснијим  
прсдме•гима  погтавља  се  Екоцоме•грија. Metjy nајнекориснијим  цема  изднајаnа. Пос•гоје  коментари  
да  је  по•гребно  нише  програмирања  и  више  пракгичних  ттроблсма  из  праксе. Ту  је  и  дељеии  
мастер  програм  Вепгтачка  итrгелигеш tија  где  има  само  •гри  пorryn,erre аиiке•те. Ileмa изцнајања  ни  
међу  најкориснијим  ни  међу  пајнекориснијим  предме•г•има. Постоји  комсгггар  да  су  nеки  нажни  
предмети  тгреданани  iia Bpno ниском  ниноу. 

Осповце  студијс  

овде  има  вшие  погryгvених  анке•га. ГIа  сzудијком  протраму  Маг•ема•гика  међу  предмсrима  се  
појављују  нека  понављања , али  не  претсрано  конзисгсн•т•тта. Ме1ју  најкористтијим  предмегима  
највитпе  се  попављају  IIумеричка  апатгиза  1 (који  сс  код  некога  појављујс  и  као  најнекориснији  
прецмет), 13еронатгго l"та  и  tlпгебра  1, а  мсђу  пајгтскорисиијим  ирецмсгима  Аиализа  2,. Обичnс  
диферснцијалпе  јецпачине , Осцови  геомстријс  1 и  Физика. Појављују  се  комси•т•ари, ту  сс  некс  
похнале , anu има  и  критика. Тражи  се  ниптс  праксс  и  рсаrтних  примеиа, има  критика  градива  
неких  конкреттгих  предмсrа. Ту  су  и  похвалс  за  професоре, али  и  npcJuior да  се  тіа  испитима  
дозволи  кориlпtтељс  рачутгара  (бсз  Итrгерне•га), да  би  што  магtiе  долазило  до  учења  градива  
нанамет. Код  студијског  програма  Гlриметbсна  матема•гика  - Ма•гематика  финансија  има  нешто  
магbе  попуњених  анксга. Нема  пренитгге  поиављатт,а  коц  предмсга. Код  ттајкориснијих  се  понанља  
прсдмет  Финанеијека  маreматика. Тражи  сс  више  пракгичног  рада  и  уиођсњс  rтисметтик  иепита  у  
нитпе  испиnтих  рокова. Код  сrудијског  програма  Примсњсна  ма•т•сматика  - Анanитика  пода•г•ака  и  
статистика  има  цве  попун,еnе  анксге. У  најкориснијим  предме•гима  rтонављају  се  Магнинско  
учење  и  Нумеричке  методе  и  оптимизацкја . У  најнекорисцијим  предметима  понавтт,а  се  
Прикугтљатг ~е  узорака  и  тrлаттирањс  ексттсримената . Тражи  сс  вишс  рада  са  базама  поца•г•ака. 

ДМИ  Департматг  - Одсек  за  иnформатику  

Масхер  студијс  

И  овде  иемамо  иелик  број  попуІБеnих  анксп-а. Ме1ју  најкорисиијим  предме•гима  углаином  се  
навоце  nредмети  са  оснонпих  студија , а  и  тада  nема  пских  издвајања . Код  најнскорисиијих  
понављају  се  Исгарија  инфарматике  и  Методика  итгформатике . Пасгоји  комеггтар  да  јс  по•гребгго  
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унапредити  студије  каришtтењсм  нии iс  санремепих  техпалогија . Постоји  и  критика  јсдног  
предмета  и  његаног  професора. 

Основгге  студије  

Овце  има  више  попуњених  анкета. На  Студијскам  програму  Flнформационе  текнологије  код  
иајкориснијих  предмета  уочавају  се  попанзг,ап.а, али  се  ту  појанљује  прилично  широк  спектар  
тtрецмета. Највише  се  понанЈbају  предисги  Развој  информационих  система, Базе  података  (1 и  2), 
Објекгно-оријентисано  протрамирање  (1 и  2), Czpyrrype података  и  апгоритми  (1 и  2), Развој  
заснован  иа  компонентама  и  I-Iапредцо  веб  програмиран~е. Коц  најнекориснијих  прецмета  
највише  се  понавља  прецмсг  Увоц  у  електронско  пословање. Mane се  понављају  предмети  
Софтнереко  инжењерсгио  (јецном  је  навецен  и  у  најкарисitијим  предметима), Системско  
програмирање, Аиализа  за  информатичаре  и  Комбинатарика, иеровагнаl:iа. и  статистика. Има  
rтохвanа  самих  сгудијских  rtpoipaмa али  нараино  ту  су  и  критике. Постоји  предлог  да  се  
оргапизује  могуt'тносr да  професври  нуде  студентима  пеки  додатни  рад  кроз  који  би  стек.rш  
цодаrна  искустна. Критикује  се  конкретио  rрацино  везаио  за  неб  програмирање  (да  се  ради  
Angular без  предхаnге  обраде  JavaScript језика  и  да  се  Spring Baot нс  ради  донољно). Тражи  се  да  
се  на  практичним  вежбама  прво  заједнички  ради  пар  задатака, а  тек  анда  да  се  тражи  самосranиа  
израда  задатка  оц  сгране  студена7а. Тражи  се  ишие  тимског  рада  (на  конкретним  прајектима  где  
се  користи  алат  за  сиихронизацију  коца), критикује  се  грациио  неких  прецмета, тражи  се  више  
реалинх  практичних  пројеката  и  више  праhења  савремених  технологија  (да  се  уиеде  примена  
ChatGPT у  настави  проrрамирања). На  сгудијскам  програму  Рачунарске  науке  нема  неких  
великих  издиајан>а  пи  у  групи  најкориснијих  Еtи  у  rрупи  најнекориснијих  нредмета. Једино  ее  
предмет  Моцелирање  ииформационих  система  понавља  у  гругш  пајкориснијих  предмета. IIeмa 
многа  комеитара. Постоји  похвапа  за  настаино  особље  rенерално . Тражи  се  увођење  неког  
предме7а  који  би  покрио  санремени  разнвј  веб  агигикација. Ilocrojи  и  rгредлог  да  оцењинање  буде  
строжије  и  да  буде  мање  шаблонских  ирецмета. 

ДХ  Департмаи  

Масгер  студије  

Овде  има  иише  стуцијских  иротрама  па  углаином  имамо  само  по  пар  анкетирапих  на  сваком  
сryдијском  програму. Изузетак  су  сгудијски  праграми  Хемија-Аналитичка  хемија  (2019) и  
Биохемија  (2019) где  је  ипак  битtо  више  апкетираш-гх. Међу  најкориснијим  прецметима  нема  
некаг  уачљивог  понанљања  Међу  најнекориснијим  се  тtонаиља  предмет  Методолагија  научиог  
рада. Комеггrари  и  предлози  су  уииформни  (нише  практичног  рада). Под  једаtг  да  буде  више  
лабораторијских  вежби  где  и  стуценти  рукују  апаратурама  (а  ne само  да  глецају  како  неко  други  
ради), затим  да  буде  више  стручних  пракеи  у  привреди  (абавезна  сгручиа  пракса), или  макар  
нише  пасета  привреди  (да  факуптет  склопи  споразуме  са  компанијама  где  би  сzуденти  моrли  да  
нронеду  иеко  иреме  у  рсалиом  раду  у  лабора7bријама). 

Основне  студије  

Ilајнише  аикетиран tvс  има  на  студијеким  програмима  Хемија  (2019) и  Биохемија  (20l9). На  
осталим  етудијским  програмима  уrлавном  има  по  пар  анкетираних  студената. Међу  
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ІІајкориснијим  ііредмстима  ІІајниІІІс  се  ііоНавлају  предмсти  Аналитичка  хсмија. Међу  
пајіІекориснијим  предметима  іісма  баіп  упечат.њивих  поіјавлања, можда  се  uuіnc пона&њају  
ОргаіІска  хсмија  (ііскад  са  бројевима) и  Биохсмија  (која  сс  покскад  појавлујс  и  као  најкорисііији  
прсдмст). Само  ІІСКОЈІИКО  студсііата  јс  лало  ирсдлогс  за  побоЈћпгаІћс  студија  и  комеЈІтарс . 
Спомиње  се  потрсба  за  виіііе  јга6ораторијског  рада, да  сс  студептима  омогућс  да  сами  радс  у  
лабораторији , да  сс  студеіітима  дозволи  да  користе  и  Ііске  апарате  (HPLC и  други). Спомињс  се  и  
ітедостатак  неких  апарата  (іісма  racі ror хромагографа ), а  и  ііедостатак  ігских  лабораторијских  
метода  (са  сттекторскопсим  мегодама  студскти  се  сусрећу  само  поврпіііо  на  једііом  теоријском  
предмсту  а  оне  су  осііова  снакс  хсмијскс  лабораторијс ). Спомињс  сс  и  негіосвсћсІІост  безбедности  
у  лабораторијама . Дајс  сс  идсја  да  се  увсду  nyroІpajnujc іграксс . Има  и  ііpcnnora (смср  Биохемија) 
да  се  мсња  распорсд  за  itскс  дірсдмстс  І[а  стулијсом  ггрограму  (боЈћа  расподела  прсдмсга  по  
годицама). 

ДБЕ  Департмаіі  

Масгер  студиј  с  

овдс  има  велик  број  студијских  ігроірама  угііавном  са  ііo rrap аnкс-гиравих  студсната. а  код  
студијских  програма  Микробиологија  (2018) и  Молекуларгіа  биолоі -ија  (2018) има  нешто  више  
аіікстираігих . Као  ігајкорисІІији  іјрсдмст  ііајвиі tіс  сс  ttаводи  гірсдмст  Мојјскуларііа  дијатііосіика . 
Мањс  сс  понав.њају  предмсіи : Ліігимикробни  arcііcu, Огаадіс  нодс, Мсдиіtииска  биохсмија  и  
Заіuтита  ііpuponc у  ЕУ. Мсђу  ііај tгскорисІіијим  ігрс,цмстима  ііисам  уочио  зііачајііија  аоітавјћања . 
Постоји  похвала  за  асистеігге  и  гірофссоре, али  и  критика  на  рачуи  оріаігизацијс  самог  факуЈігСта . 
Хвали  се  једна  коіікретна  катедра. Мсђу  комсіІ-гарима  издвајају  сс  и  ГІОКС  да  треба  увссти  uuіііe 
лабораторијског  и  практичгіог  рада, као  и  иовсзинаІћс  градива  са  ІћСГОВОМ  касігијом  реалном  
јіримсігом , Прсдлаже  се  увођејће  обавсзііс  гіраксс  за  сту,цсігіс. 

Осіговііе  сгудијс  

І-Тсма  студијског  програма  са  визис  од  пар  аі tксІираІІих  сгудсі tата  Нсма  ііекuх  зиачајі tијих  
ііонав.њања  ни  коц  іІајкорисі Lијих  ііИ  коц  ііaJ ііckOpucі[uJuX і tредмста . Међу  најкорисііијим  
гірсјіетима  има  ітоііавл)аи)а  код  јірсдмста  Мојтскујіарзга  биозогија  сукариота . У  комсвтарима  сс  
опс.г  издваја  порука  да  јс  гготрсбіто  BuіІ tc нрактичігоі  и  самоста.јіјгог  рала. Постоји  јсдаІі  дстајћан  
комсіттар  кОји  гіохваЈћујс  рад  асисісната  (ііски  сс  издвајају  имсііима), критикујс  јгскс  профссоре  
(rіo имсігу), а  издваја  сс  ггоссб iго  је,цан  прсдмсг  за  који  студс iгг  ііаводи  да  профссорка  npoіnupyjc 
градиво  из  уз.хбсітика  а  да  ііc обсзбсђује  адсквагпу  литературу  из  које  би  се  то  могло  јІаучити . 
Такође  сс  критикује  укидаіс  аіісојівс iігских  рокова  за  студсііте  који  су  ojіnyіііanu 4. годину  
сгудија  а  иису  у  продужсііом  статусу. 

ДФ  Дегіартмајі  

Мастср  и  Иіггсгрисаіге  студијс  

У  извештају  пос-гојс  само  два  сгудијска  програма  са  ііo јејним  сгудсвгом  који  јс  нозіуіавао  
аі[ксгу. 1-ја  тако  маізом  броју  јс  и  очскИітаІ [о  ца  сс  uc НИДИ  IIСКО  издіЈајаі hс  ііu у  ііајкорисІІијим  а  iiu 
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у  најиекорисиијим  предметима. Има  пар  комекtара. Гlостоји  предлог  да  се  иастава  организује  
уживо  и  да  се  то  нагласи  свим  сгуцеtrгима  пре  самог  упкса. 

Основне  сryдије  

Овде  нема  анкетираних  студената.. 

Струкоине  сгудије  

Овде  су  наведена  два  етудијска  програма  (различкrи  планови  студијског  програма  Оптомегрија) 
са  укупцо  4 анкетираних  студената. Код  иајкориспијих  предмета  се  понављају  предмети  
Отrгометрија  (I, II, или  без  броја), Коtггакгна  сочива  и  Физиолошка  оптика. Међу  
најнекориснијим  прецметима  пºнавља  се  прецмет  Дидакгика . Постоји  похвала  неким  
професорима, тражи  се  вите  носиеliеноти  од  сlранс  професора, као  и  више  практичног  рада. 

Д1'1 Х  Департман  

Мастер  сгудије  

1-Ix tta једном  студијском  програму  нема  нипtе  од  .Lpu аrпсетирана  ctyцetrta. Нема  издвајаtуа  ни  
међу  најкориснијим  предметима  а  ни  међу  најнекорисикјим  прецметима. Посгоје  предлозк  да  
треба  увестк  више  практичне  насгаве  и  искустава  из  праксе. Такође  посroји  предцгог  да  се  запосле  
i.tоки  професори  којима  је  стало  до  настаие  (уз  позtггивне  изузетке). Ту  је  и  комеггrар  да  студијски  
проtрам  (Професор  географијс) нема  добру  организацију  предмета  (набацани  предмсги  и  
садржаји  иск.гг,учиво  да  би  се  попуцио  број  ЕСПБ). 

Основ tге  студије  

Окде  иа  програму  Туризам  (20 18) има  више  од  пегнаесг  апкетираних  сгудепата, а  на  осталим  је  
тај  број  шесr или  мањи. Међу  иајкориснијим  прсдметима  на  студијском  програму  Хотелијерсгво  
издваја  се  предмет  Основи  хоlелијерстка  (или  Хотелијерсrво). Међу  најнекориснијим  
нредметима  понакља  се  Маркетинг  (Марксгинг  у  туризму, Маркетинг  у  туризму  и  
угостител>етву). Међу  најкориснијим  предметима  на  студијском  програму  Туризам  најиише  се  
издваја  преltмет  Туристичке  регије  света, нешто  мање  се  помигvе  и  предмет  Туристичке  регије  
Србије. Ту  су  к  предмети  Информацкоке  технолоrијс  у  туризму  (некац  се  спомиње  к  као  
најнекориснији ), Основе  хотелијерстиа  (Хотелијерсгво ) и  Пословагbс  турисгичких  аreнција. Међу  
најнекориснијим  предметима  најиише  се  спомише  Рачунокдство . Ту  су  и  Маркеткнr (или  са  
нским  доцацима  на  реч  маркетинr), као  и  Математика  (Пословна  математика, ПримеtБена  
математика) и  Статисгика  (Пословна  статисгика). Понавља  се  и  гtредмет  Туризам  и  оцржкви  
развој  (иако  га  има  и  међу  кајкориенијим  прецметима). И  код  осгалих  с•гудијских  програма  се  
међу  иајкориснијим  предметима  (тамо  где  посгојс) нонављају  прсцмети  Туристичке  регије  света, 
Туристичке  регије  Србије  и  Игtформациопе  тсхнологије . Нови  предмети  који  се  понављају  као  
најкориснијк  су  Базе  прос•roрних  гtоцатака  и  ГИС  софтиери. Међу  иајнекориснијим  се  опет  
појављује  Рачугсонодсгво , а  и  разни  предмети  са  речју  Маркетинг  у  имеtry. Постоје  похвanе  за  
конкретне  професоре . Постоји  вкше  предлога  где  се  тражи  више  праксе. Углавно  тако  пгго  би  се  
у  више  предмета  уиодиле  неке  гграктичие  применс  наученог. Постоји  предлог  да  се  иsбаце  
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гастрономски  предмети  са  смера  Хотелијерство . Ту  еу  и  предлози  за  оса.времењивање  градива  и  
литературе. Такође  се  предлаже  да  се  градиво  предмета  Регије  света  пºдели  на  два  дела  (у  два  
предмета). Ту  је  и  један  детаљнији  коментар  који  предлаже  модификацију  наставе  (занимљивија  
предавања  са  више  практичних  примера), модификацију  програма  (да  се  понуди  више  страних  
језика  и  да  се  информационе  технологије  обрађују  више). Такође  се  предлаже  да  се  студенти  
више  подстичу  да  се  укључе  у  студентска  удружења. Постоје  предлози  да  се  учи  више  
програмирања  (пасебно  се  епомиње  програмски  језик  Python). Предлаже  се  и  модернизација  свих  
предмета, поготову  Маркетинга. 

Датум  извегптаја: 03,12.2024. 

Проф. др  Милош  Рацковић  
ПРЕДСЕДНИ  КОМИСИЈI~А  O1jFHY КВАЛИТЕТА  

Достав  ити: 
1. Декану  
2. Продекану  за  наставу  
3. Продекану  за  доктарске  сryдије, акредитацију  и  обезбеtlење  квалитета  
председнику  Одбара  за  квалитет  и  самовреднованае  

5. Секретару  факултета  
6. Архиви  
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